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Kultúrna komisia 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 

 

Košice: 27. 11. 2018 

Číslo:           3663/OKaCR/2018/ 

Vybavuje: PhDr. Jana Kneţová, PhD. 

 E-mail: jana.knezova@vucke.sk   

 Telefón: 055/7268 340 

 

ZÁPISNICA 

z 5. rokovania Kultúrnej komisie Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja,  

konaného dňa 27. 11. 2018 v budove Košického samosprávneho kraja,  

Námestie Maratónu mieru 1, Košice 

 

 

 

NÁVRH PROGRAMU: 

1.  Otvorenie, schválenie programu zasadnutia kultúrnej komisie  

2. Informácia o plnení uznesení z predchádzajúcich zasadnutí.  

3.  Návrh rozpočtu Košického samosprávneho kraja na roky 2019 – 2021 

4.  Informácia   o   poskytnutých dotáciách z vlastných príjmov Košického samosprávneho kraja 

v zmysle VZN č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších zmien a doplnkov 

5. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja,  ktorým sa mení 

Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 18/2012 o poskytnutí 

finančných prostriedkov na mzdy a prevádzku základným umeleckým školám, jazykovým 

školám a školským zariadeniam v znení neskorších predpisov  

6. Rámcová obsahová  náplň  zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja       na I. 

polrok 2019 

7. Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na  I.  polrok 2019 

8.  Tradičná ľudová kultúra v Košickom samosprávnom kraji (bod z Plánu úloh komisie kultúry 

Zastupiteľstva KSK na 2. polrok 2018) 

9. Rôzne  

10. Záver  

 

Prítomní podľa prezenčnej listiny.  

 

Bod č. 1   Otvorenie, schválenie programu zasadnutia kultúrnej komisie 

Rokovanie viedol predseda Kultúrnej komisie Z KSK (ďalej len „kultúrnej komisie“ a „komisie“). 

Privítal prítomných členov aj prizvaných hostí a otvoril rokovanie komisie. Komisia bola 

uznášaniaschopná.  Predseda predloţil návrh programu rokovania komisie, za ktorý dal členom 

komisie hlasovať.  Prítomní podľa prezenčnej listiny.  

 

Uznesenie č. 35/2018: 

Kultúrna komisia schvaľuje program rokovania 5. zasadnutia komisie 

 

Hlasovanie č.1: 

Prítomní:   

Za: 14        Proti: 0 Zdrţal sa: 0 
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Bod č. 2 Informácia o plnení uznesení z predchádzajúcich zasadnutí  
PhDr. Jana Kneţová PhD. z Odboru kultúry a cestovného ruchu (ďalej len „OKaCR“) Ú KSK 

informovala o plnení uznesení a vzniknutých poţiadavkách z predchádzajúcej komisie. 

 

 Oprava havarijného stavu organu v obci Slivník, ktorého ţiadateľom je Rímskokatolícka 

farnosť sv. Jozefa, Slivník – odporúčané Kultúrnou komisiou Z KSK, Komisiou pre 

cirkevné a spoločenské otázky ZKSK, zamietnuté Finančnou komisiou Z KSK 

a nepodporené ZKSK. 

 Historický organ umiestnený v depozitári v Šaci – informovala o uskutočnenej  obhliadke 

(OKaCR a Východoslovenské múzeum /VsM/) a zisteného skutočného stavu organu 

umiestneného v depozitári Šaci. Organ pochádza z rímskokatolíckeho kostola z Niţnej 

Šebastovej z dielne J. Kolbaya zo Spišského Podhradia. Inštalovaný bol v máji 1858. VsM 

ho získalo v roku 1972  a inštalovalo ho v Červenom kláštore, ktorý bol vtedy v správe 

VsM. Potom ako Červený kláštor prešiel pod správu štátu, organ bol v súčinnosti 

s Pamiatkovým úradom rozobratý a umiestnený v depozitári VsM. Mechanizmus organu je 

pneumaticko – zásuvkový. Organ je rozobraný na diely a odborne zakonzervovaný, nehrozí  

poškodenie. Nevyhnutným krokom je posúdenie moţnosti poskladania a nevyhnutnej 

opravy organu špecialistom - organárom, predbeţný odhad nákladov 300,-Eur. Následne 

prichádzajú do úvahy tieto alternatívy (podľa zisteného stavu a moţnej funkčnosti): 

1. Organ ostane v depozitári. 

2. Organ sa poskladá a vystaví v nejakom múzeu. 

3. Organ sa poskladá a dá do uţívania nejakému kostolu. 

 

Diskusia: 

Ing. Petrik a p. Potocký sa vyjadrili, ţe 300,-Eur za odborný posudok nie je veľa a súhlasia, aby sa 

vo veci konalo ďalej. Všetci členovia komisie sa zhodli, ţe funkčnosť organu je určite potrebné 

posúdiť a následne sa komisia rozhodne, ku ktorej alternatíve sa prikloní. Odporúčali poţiadať o 

pridelenie potrebných financií z rozpočtu KSK, na základe čoho bude OKaCR ÚKSK konať.  

P. Balún sa poďakoval za vynaloţené úsilie OKaCR. 

   

Bod č. 3 Návrh rozpočtu Košického samosprávneho kraja na roky 2019 – 2021 

Prizvaní: Dipl.Kfm. Ing. Michal Demo – poverený riadením Odboru financií ÚKSK a Ing. 

Kvetoslava Lipovská – vedúca referátu rozpočtu odboru financií informovali o predloţenom návrh 

rozpočtu po jednotlivých kapitolách a odvetviach. 

 

Uznesenie č. 36/2018: 

Kultúrna komisia  odporúča  zastupiteľstvu  predloţený  materiál prerokovať a schváliť podľa 

predloţeného návrhu. 

 

Hlasovanie č. 2: 

Prítomní: 17 

Za:   17     Proti: 0 Zdrţal sa: 0 

 

Diskusia: 

Ing. Petrík sa zaujímal, ako boli do návrhu rozpočtu zakomponované prognózy nárastu výnosu 

podielovej dane, na čo mu zodpovedala p. Ing. Lipovská uvedením konkrétnej sumy ako  aj 

percentuálneho podielu. 
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Bod č. 4 Informácia   o   poskytnutých  dotáciách z  vlastných príjmov Košického  

samosprávneho kraja v zmysle VZN č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších zmien 

a doplnkov 

Prizvaní: Dipl. Kfm. Ing. Michal Demo – poverený riadením Odboru financií ÚKSK a Mgr. Alena 

Šuranová –referent pre poskytovanie dotácií odboru financií. V predkladanom materiáli sú uvedení 

ţiadatelia o poskytnutie dotácie aj s uvedenou výškou schválenej podpory i zamietnuté projekty 

s uvedeným odôvodnením. Na Úrad KSK bolo do 30.6.2018 doručených 128 ţiadostí o poskytnutie 

dotácie do 3 300,- Eur, z čoho bolo schválených 53 ţiadostí. 

 

Uznesenie č. 37/2018: 

Komisia  odporúča  zastupiteľstvu  predloţený  materiál prerokovať a zobrať na vedomie podľa 

predloţeného návrhu. 

 

Hlasovanie č. 3: 

Prítomní: 20 

Za:  20      Proti: 0 Zdrţal sa: 0 

 

Bod č. 5  Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja,  ktorým 

sa mení Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 18/2012 o 

poskytnutí finančných prostriedkov na mzdy a prevádzku základným umeleckým školám, 

jazykovým školám a školským zariadeniam v znení neskorších predpisov  

 

Prizvaní: Ing. Marcel Eperješi – vedúci referátu technických a ekonomických činností Odboru 

školstva ÚKSK informoval o navrhovanej  zmene VZN, ktorá spočíva v aktualizácii výšky dotácie 

na rok 2019 a je zohľadnená aj v návrhu rozpočtu odvetvia školstva na rok 2019. Predpoklad 

finančných prostriedkov na rok 2019 vychádza zo zberu údajov k 15. 09. 2018 a výšky dotácie na 

mzdy a prevádzku škôl a školských zariadení,  vrátane 10 %  navýšenia miezd pedagogických, 

odborných a nepedagogických zamestnancov od 1. 1. 2019.    

Uznesenie č. 38/2018: 

Kultúrna komisia  odporúča  zastupiteľstvu  predloţený  materiál prerokovať a schváliť podľa 

predloţeného návrhu. 

 

Hlasovanie č.4: 

Prítomní: 20 

Za: 20       Proti: 0 Zdrţal sa: 0 

 

 

Bod č. 6 Rámcová obsahová  náplň  zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho 

kraja na I. polrok 2019 

 

Uznesenie č. 39/2018: 

Kultúrna komisia  odporúča  zastupiteľstvu  predloţený  materiál prerokovať a schváliť podľa 

predloţeného návrhu. 

 

Hlasovanie č. 5: 

Prítomní: 20 

Za: 20       Proti: 0 Zdrţal sa: 0 
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Diskusia: 

Mgr. art. Blaškovičová sa pýtala prečo je rozdelenie finančných prostriedkov stále v nezmenenom 

reţime, a to rovnakým dielom vo výške 150 tis. Eur pre dotácie do 3 300,- Eur, o ktorých rozhoduje 

predseda KSK a 150 tis. Eur pre dotácie nad 3 300,-Eur o ktorých rozhoduje Zastupiteľstvo KSK 

a apelovala na zváţenie tohto modelu. V tejto súvislosti sa rozbehla diskusia aj o novom VZN, do 

ktorej sa pridali p. Ing. Petrík a p. Balún. Otázky smerovali aj k tomu, čo sa stalo s návrhom 

z Odboru regionálneho rozvoja, územného plánovania a ţivotného prostredia, ktorý bol v tomto 

roku predmetom rokovania komisií, ale na rokovanie zastupiteľstva nebol predloţený. 

PhDr. Kneţová odpovedala, ţe zatiaľ platí staré VZN. OKaCR iniciatívne pripravil návrh nového 

znenia tlačiva ţiadostí o poskytovanie dotácií, rovnako tak sa pracuje na nových kritériách 

posudzovania ţiadostí  a pod. 

Mgr. Javorský poznamenal, ţe problematika je rozsiahlejšia a je potrebné, aby bola predmetom 

rokovania poslaneckých klubov. 

Ing. Petrík vyslovil poţiadavku, aby Ú KSK poskytol informáciu k moţnosti zmeny dotačného 

(grantovému) systému, o ďalších krokoch v tejto oblasti a to aj v súvislosti s tým návrhom (ORRÚP 

a ŢP), ktorý bol v tomto roku prerokovaný na komisiách. 

 

Bod. č. 7 Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na  I.  polrok 2019 

Členom komisie bola zaslaná e-mailom poţiadavka o predloţenie svojich návrhov do plánu úloh 

komisie s termínom doručenia do 23.11.2018.  Keďţe do daného termínu (ani na rokovaní komisie) 

nebol predloţený ţiaden návrh od členov komisie, predseda komisie prečítal a predloţil  návrh z  

OKaCR ÚKSK, za ktorý dal hlasovať.  

 

Uznesenie č. 40/2018: 

Komisia odporúča Zastupiteľstvu KSK prerokovať a schváliť Plán úloh Kultúrnej komisie 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. polrok 2019 podľa predloţeného návrhu. 

Hlasovanie č. 6: 

Prítomní: 20 

Za: 20       Proti: 0 Zdrţal sa: 0 

 

Bod č. 8 Tradičná ľudová kultúra v Košickom samosprávnom kraji (bod z Plánu úloh komisie 

kultúry Zastupiteľstva KSK na 2. polrok 2018) 

Prizvaná, Ing . Gabriela Szabová – referentka kultúry z Odboru kultúry a cestovného ruchu ÚKSK, 

formou pripravenej prezentácie podrobne informovala o súčasnom stave tradičnej ľudovej kultúry v 

KSK, o kultúrnych aktivitách v tejto oblasti a o zrealizovaných najvýznamnejších festivaloch v r. 

2018  aj s ich hodnotením.  

 

Uznesenie č. 41/2018: 

Kultúrna komisia berie na vedomie správu o Tradičnej ľudovej kultúre v KSK za rok 2018. 

 

Hlasovanie č. 7: 

Prítomní: 19 

Za: 19       Proti: 0 Zdrţal sa: 0 

 

Diskusia: 

Ing. Petrík ocenil mnoţstvo aktivít, poţiadal o zaslanie prezentácie, aby sa údaje mohli v prípade 

potreby aktualizovať a prezentovať. Podporil myšlienku aktívneho zapájania kultúrnych zariadení 

do programových aktivít festivalov. 

Ing Ténai uviedol, ţe boli ukázané zaujímavé čísla, a ţe on z vlastných skúseností vie,  koľko je za 
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tým veľa práce a chcel by poďakovať všetkým, ktorí sa v kultúrnych organizáciách podieľajú na 

príprave takýchto podujatí. Gratuluje  všetkým zaangaţovaným pracovníkom, ktorých na 

podujatiach nie je vidno za ich zanietenosť  a nadšenie k tejto práci. 

P. Balún  ocenil, ţe sa stále organizuje Tokajský festival a navrhol, či by nestálo za zváţenie 

dohodnúť sa na spoločnom festivale Horného a Dolného Zemplína a festivalu Spiša spoločne 

s Prešovským krajom. 

PhDr. Kneţová uviedla, ţe OKaCR predloţil komplexnú správu o festivaloch v r. 2018 aj do porady 

predsedu s detailnejším zhodnotením a návrhom opatrení. Ďalej informovala o príprave Stratégie 

miestnej, regionálnej kultúry a kultúry národnostných menšín z národnej úrovne, ktorá by mala byť 

hotová  v marci 2019, a do ktorej KSK aktívne vstupuje. V súvislosti s prezentáciou programu 

festivalových aktivít na budúci rok sa pripravuje sa stolový kalendár podujatí na r. 2019, ktorý bude 

členom komisie daný na najbliţšom zasadnutí v januári 2019. 

  

Bod č. 6 Rôzne 

 Projekt zapojenia sa študentov stredných škôl, ktoré sú v správe KSK do kultúrnych aktivít. 

Ing. Kaľavský navrhol moţnosť zvýšenia aktivity a dobrovoľníctva študentov stredných 

škôl cez projekt „Aktivita sa počíta,  školy plné nápadov“.  Cieľom by bolo zapojiť ich do 

pracovných tímov, motivovať ich k rôznym školským, kultúrnym a dobrovoľníckym 

aktivitám. Na tento účel by sa mohli poskytnúť nejaké finančné príspevky –  na realizáciu 

najlepšieho nápadu, ktorý by bol vybraný hlasovaním medzi študentmi kaţdej školy. 

PhDr. Kneţová uviedla, ţe na túto cieľovú skupinu sa osobitne myslí aj v plánovaných 

programoch pre posilňovanie regionálnej kultúrnej identity. 

 

 Ţupné noviny – podnety, otázky  a návrhy na marketingové oddelenie ÚKSK 

P. Potocký sa zaujímal o Ţupné noviny KSK, do diskusie sa pridal p. Ing. Petrík a iní 

a vyplynuli z nej nasledujúce otázky a pripomienky, na ktoré bude vyţiadaná reakcia 

Marketingového oddelenia: 

 ako je riešená distribúcia, (nie všetci poslanci o týchto novinách boli informovaní), 

 v akom harmonograme budú vychádzať (Ing. Petrík uviedol, ţe  napr. príprava 

obecných novín trvá min. mesiac  - od prípravy podkladov aţ po vydanie), 

 zaangaţovať do prípravy poslancov i neposlancov v dostatočnom časovom  predstihu 

s moţnosťou odprezentovať sa (keďţe teraz bola na  reakciu veľmi krátka doba), 

 prečo sú propagované podujatia komerčných spoločností  a nie organizácií KSK. 

 

Bod č. 7 Záver  

V závere sa predseda komisie poďakoval všetkým prítomným za účasť, poprial príjemné vianočné 

sviatky a ukončil rokovanie.  

 

 

Zapísala:  Silvia Fortunová, Jana Kneţová 

 

  

 

 

...................................................... 

   PhDr. Jana Knežová, PhD. 

           tajomníčka komisie 

           ...................................................... 

                              Pavol Burdiga 

                        podpredseda komisie 

 

 


